
Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes mandag den 27. februar 2023 

kl. 18.00-21.00 i Konferencelokalet på skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup-

Berentzen (8D) og David Prammann Schrøder 

(9C) 

 

Fraværende: Mette de Fine Licht, Valdemar, 

Thomas Holte gik kl. 19.35 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Under evt. Adfærd efter sidste skoledag for 9. 

klasserne 

 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Mette blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

 

 Formanden 

 

Formanden orienterede om udarbejdelse af 

høringsvar på skolestyrelsesvedtægten, hvor der 

bl.a. står noget om skoledistrikter og 

klassekvotienter. 

Desuden fortalte formanden lidt om den dialog, der 

har været med de øvrige skoler i Dragør, og 

Nordstrandskolen kan godt være lidt bekymret for 

afskedigelserne på St. Magleby Skole. 

Formanden har også rettet henvendelse til 

skolechefen for at høre nærmere om 

kvalitetssamtaler. 



 Skolen  

 

- Skolebal den 26. januar 

Claus fortalte, at alle årgange havde gjort sig 

umage for at lave en god fest. Der var god energi, 

og selv nogle 9. klasser meldte tilbage, at det var 

en god fest. Dansegulvet var fuldt hele aftenen til 

lyden fra den hyrede DJ. Og eleverne var glade for 

at kunne møde lidt senere dagen efter. Måske skal 

festen for indskolingen stoppe lidt tidligere næste 

år, fordi eleverne bliver trætte. 

 

- Udeskole - https://detstoreklasselokale.dk/forlob/ 

Helen er tilbage, og hun er god til at lave forløb for 

klasser og lærere. Se mere på vedlagte link til 

hjemmeside. Den fungerer godt og indeholder et 

stort udvalg af aktiviteter. 

 

- PLC Lab 

Skolen har modtaget en bevilling på 0,6 mio. til at 

lave et læringscenter på Nordstrandskolen. 

Midlerne skal bl.a. bruges til at styrke 

teknologiforståelsen ind i fagene på skolen. Og 

laboratoriet skal indeholde teknologier, der kan 

udforskes af eleverne.  

Værkstedet kan bruges af alle på skolen, og bliver 

en slags faglokale. Det skal udvikles af ansatte og 

elever for at finde ud af, hvad det skal indeholde. 

Skolebestyrelsen drøftede økonomien i projektet 

og også i kommunen mere generelt. 

 

 Lærerne 

 

Fagfordelingen er så småt begyndt, og det er altid 

en spændende tid.  

Lærerne undrer sig over at økonomien kan svinge 

så meget, at der var besparelser i 2022 og så bliver 

budgettet for 2023 1,7 mio. kr. større. 

Og de har hæftet sig ved besparelserne på St. 

Magleby Skole. 

 

 Eleverne 

 

Der var elevrådsmøde i uge 8. Elevrådet besluttede 

følgende 3 adfærdsemner de gerne vil arbejde med: 

- Behandle hinanden og vores omgivelser 

pænt 

- Tage ansvar for egne handlinger 

- Snakke frit om konflikter, når de opstår 

Eleverne havde også nogle kommentarer til 

ændringer til skolens 50 års fødselsdag, hvor 

eleverne sidder med i arrangementsgruppen. 

Flere muligheder for aktiviteter til skoleballet ville 

være godt. Der blev også talt om, hvorfor kasino 

ikke blev tilladt til festen. Hvis skolen skal give lov 

til det, skal der være et didaktisk formål. 

https://detstoreklasselokale.dk/forlob/


 Udvalg Intet 

 

 Kommunalbestyrelsen 

 

Henrik kunne fortælle, at specialskolerækken 

fylder sammen med den nye organisering af børn 

og ungetilbud på klubområdet. Dragørs fælles 

elevråd FEDK var inviteret til udvalgsmødet i 

februar, hvor de fremlagde deres tanker og ønsker 

til det nye tilbud på fritidsområdet. De fik stor ros 

for at være rigtig godt forberedt, og fordi de 

fremlagde mange gode tanker. 

Henrik fortalte kort om det nye økonomistyrings-

princip med de 4 trin. Håbet med det nye princip er 

at nedbryde silotankegangen i kommunen, så der 

kan skabes lidt større fleksibilitet i styringen af 

økonomien. Og som udgangspunkt burde 

mindreforbrug kunne overføres til næste år. 

Henrik nævner til et møde med skolechefen at få 

en afklaring om kvalitetssamtalerne bliver udrullet 

i år og hvordan. 

 

Skolebestyrelsen udtrykte bekymring til den nye 

økonomiopfølgningsmodel, men udfordringen er at 

fastholde en stabil og forudseelig styring, der også 

kan give mulighed for langsigtet planlægning f.eks. 

på den enkelte skole. Skolen er nervøs for at 

forvaltningen fremover skal trække flere midler og 

beslutninger ind centralt, og så bestemme hvad 

midlerne skal bruges til. Henrik vil forsat kæmpe 

for at skolen har sin egen ramme og de andre 

sektorer har deres. 

 

4. Besøg fra Støtteforeningen 

Hjemmesiden: 

www.nordstrandskolensvenner.dk 

 

Kl 19.00 – 19.15 

 

Den nye foreningen præsenterede sig selv. 

Foreningen er etableret med en bestyrelse og 

vedægterne er lavet.  

Foreningen vil gerne lave en masse små grupper, 

der hver har ansvaret for en aktivitet, og kun den. 

Så bliver viden i gruppen og kan også lettere 

overdrages til andre. Med mange grupper spredes 

arbejdet også ud på mange hænder. 

Der vil kun blive oprettet grupper, hvis der er et 

behov. I disse grupper kan også f.eks. 

bedsteforældre deltage. 

Ud over at samle penge ind via projekter og 

arrangementer, kan foreningen også skaffe midler 

via et medlemskab. 

http://www.nordstrandskolensvenner.dk/


Næste step er at etablere en bankkonto med 

tilhørende MobilePay-løsning, og når den er på 

plads, er foreningen reelt klar til at skabe og støtte 

aktiviteter på Nordstrandskolen. 

Ud over det er en videreudvikling af hjemmesiden 

et stort ønske. 

Pengene fra foreningen vil skulle søges af skolen, 

på den måde at elevrådet søger gennem 

skolelederen. 

Foreningen kunne være med til at understøtte f.eks. 

skolens traditioner. Og hvis foreningen får 

medlemsskabet op at køre, kommer der allerede 

midler ind den vej. 

Skolebestyrelsen kunne hjælpe foreningen på 

forældremøder, hvor skolebestyrelsesmedlemmer 

deltager. 

 

5. Økonomi 

 

Bilag 1. Årsregnskab 2022 

Regnskabet udviser et overskud på 1,098 mio. kr. 

hvor kravet fra forvaltningen var 1,09 mio. kr. 

Vi ved ikke endnu om og evt. hvor meget vi får 

overført. Hvis der bliver overført midler, sætter vi 

en proces i gang for at disponere pengene. 

 

Bilag 2. Budgetforslag 2023 

Budgettet er 1,7 mio. kr. større end i 2022. Dette 

skyldes en pris- og lønfremskrivning på 1 mio. kr., 

forøget bevilling til SFO og 10. klasse men også 

besparelse ledelse, 9. spor samt rammebesparelse 

på 0,5 mio. kr. Endvidere er budgettet reduceret 

med 0,2 mio. kr. som følge af færre elever i 2023 

sammenlignet med 2022. Og endelig er budgettet 

forøget med 0,2 mio. kr. som følge af en teknisk 

omplacering af løn til gartner og gårdmand. 

Budgettet blev vedtaget. 

 

6. Teknologiforståelse (TF) oplæg fra 

CA og efterfølgende debat 

 

Bilag 3. Oplæg vedr. teknologiforståelse 

Udskydes til næste gang 

7. Køleskabe på mellemtrin og 

udskoling – debat 

 

Bilag 4. Køleskabsanalyse – resultater 

Udskydes til næste gang 

8. Se hejsevæggen i idræt 15 min. 

Skolebestyrelsen var ovenud begejstret over 

foldevæggen endelig er blevet færdig og glad for 

resultatet. 

 

9. UVM timefordelingsplan 

 

Bilag 5. Timetalsoversigt – 23-24 

Eneste ændringer er, at der i udskolingen er tilført 

30 timer fra UUV til idræt (hævet fra 60 til 90 



timer om året). Desuden er 120 timer på 6. årgang 

til HDS og madkundskab (gl. lov) er flyttet til 60 

timer til HDS og 60 timer til madkundskab.  

 

I år vil skolen gå med 3 ugentlige timer til 

madkundskab på 6. årgang. 

Skolen giver i øvrigt 10 timer mere pr. år pr. klasse 

i indskolingen (0. – 3. årgang) ift. 

minimumstimetallet. 

 

10. Eventuelt 

 

Adfærd efter sidste skoledag for 9. klasserne 

Der er et ønske fra skolebestyrelsen om at drøfte 

indtagelse af alkohol efter eleverne har forladt 

skolen på sidste skoledag. 

 

Punktet bliver sat på næste møde. 

 

Kl. 

20.30 

Godkendelse af referatet 

 

 

Referatet blev godkendt 

 

 

Kommende møder: 

 

 


